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ІНФАРМАЦЫЙНА-КУЛЬТУРНАЯ ГАЗЕТА БЕШАНКОВІЦКАГА РАЁНА

З Новым Годам, ваша вялікасць НастаўНік!

Хто не гуляе ў 
хакей?

АБ’ЯДНАЦЬ СІЛЫ Тры жаданьні

”Нельга есці хлеб народа і 
грэбаваць ягонай мовай”. 

Ул. Караткевіч.

Навагодняе сьвята – адно з самых жа-
даных у народзе. Гэта сьвята найбольш ста-
ражытнае з усіх, пазбаўленае ідэалагічнай 
падкладкі. І што ўжо тады адзначаць, калі не 
гэтае сьвята! Але ў галоўнай установе нашага 
раёна думаюць інакш. 

А цяпер пра канкрэтны выпадак. Гаво-
раць, што ў райвыканкам патэлефанавалі, што 
настаўнікі Вярхоўскай школы ў апошні школь-
ны дзень збіраюцца адзначыць Новы год, і 
што ў школьнай сталоўцы ўжо стаяць накры-
тыя сталы. Так ці не, але ў Вярхоўе неадкладна 
прымчалі. Факт пацвердзіўся. Думаю, гарэлкі 
на сталах там не было, але, нават калі б яна і 
стаяла, ці варта было ўздымаць такі вэрхал і 
ляцець вырашаць невырашальную прабле-
му? Гэткую крамолу арганізавалі прыніжаныя, 
даведзеныя да жабрацкага стану настаўнікі, 
у якіх адбіраюць апошнюю радасць – адзна-
чыць разам надыходзячы Год! 

Але ж начальству добра вядома, што 
настаўніцтва ці не самая адданая ўладзе і 
кансерватыўная  частка грамадства. Тады на-
вошта ўзімаць вэрхал? Пэўна, таму, каб свае 
баяліся. Каб яны ніколі не задумалі, як нар-
мальныя людзі, сесьці разам, пагаварыць, 

адпачыць, патаньчыць, пасьпяваць – словам, 
адзначыць сьвята. У гэтых жа людзей столькі 
псіхічнай нагрузкі, напружанасці. Падобныя 
мерапрыемствы з чыста сімвалічнай чаркай 
толькі з’ядноўваюць калектыў, знімаюць тую 
нацягнутасць, якая заўсёды існуе ў калекты-
ве, што напружана працуе. У Бешанковічах ў 
кафетэрыі такой разняволенай атмасферы не 
бывае. Ды й не з рукі туды ехаць большасці 
вясковых настаўнікаў.      

А што тычыцца гарэлкі, то яе на сталах або 
не бывае зусім, або бывае чыста сімвалічна, як 
гэта заўсёды прынята ў прыстойных людзей. 

Цяпер адкажыце, якая павінна быць нар-
мальная рэакцыя на гэты выпадак? На маю 
думку, трэба было проста патэлефанаваць 
дырэктару школы, павіншаваць з Новым го-
дам, тактычна пацікавіцца, ці будзе адзначаць 
тое свята калектыў. А, калі б вас запрасілі, і на 
тое хапіла б часу і адвагі, можна было б і пер-
санальна завітаць. Не, не піць. Пагутарыць, 
паспяваць, патаньчыць. Пабыць якую гадзіну 
не начальнікам. Не апусціцца, а ўзняцца на 
ўзровень Яго Вялікасці Настаўніка. 

І гэта было б сапраўды па-чалавечы.                                                                       
Г.Мікалаеў.

Мароз на Каляды будуе масты,
Шыбуе дарогаю гулкай,
Каб вечны вандроўнік – Мікола  
   Сьвяты 
Наведаўся ў кожную вулку.

Такая турбота за сэрца кране
Усё чалавецтва бязь ліку.
На днях чараўнік завітаў да мяне,
Высокі, з чырвонай валізкай.

“Даўно да цябе было трэба   
   прыйсьці, 
Калі я тут быў і ня ўспомню!
Кажы, што табе не хапае ў   
        жыцьці,
Твае тры жаданьні я споўню.”

Ў глуздах маіх думкі бязглузда   
   плывуць,
Усьмешка на твары ягоным:
“Хачу, каб народ наш узьняў галаву, 
Успомніў пра годнасьць і гонар.

На мове, вось той, што з табой  
            гавару,
Дзятва ўся каб зашчабятала.
Старонка, краіна мая – Беларусь,
Каб зоркай каляднай зазьзяла.”

Сьвяты ўважна так на мяне   
   паглядзеў,
Правёў даланёй пад вусамі.
З хвіліну маўчаў і сказаў   
   неўспадзеў:
“Ўсё гэта вы зробіце й самі.

У сьвеце ва ўсім, як ніколі, цяпер
Жыць мусяць адкрыта і проста.
А вам трэба страху пазбыцца  
   найперш,
Суседу свайму не зайздросьціць.

Галоўнае ж, каб перасталі   
   жлукціць
Гарэлку ад раньня да раньня!
І зьявіцца сэнс у бязглуздым   
       жыцьці,
І зьдзейсьняцца ўсе пажаданьні.”

                               Г.Станкевіч

Не паспеў Новы год прайсці колькі 
першых крокаў, як у нашу школу 
патэлефанавалі з раёна і пацікавіліся, 
ці заліта ў нас лядовая пляцоўка для 
дзяцей. Я так разумею, што раён збірае 
інфармацыю, каб потым трымаць спра-
ваздачу перад вобласцю і г.д. Дык вось, 
што ў сувязі з гэтым хацелася б сказаць. 

Наяўнасць лядовай пляцоўкі па-
дразумевае, мінімум, наяўнасць у 
школьнікаў звычайных канькоў. Да-
кладна такіх, на якіх катаецца штодня 
наш прэзідэнт, і пра што рэгулярна па-
ведамляе БТ у блоку важных навін. Ды 
будзе вядома паважанаму раённаму ад-
дзелу адукацыі, што большасць нашых 
школаў не маюць не толькі канькі, про-
стых драўляных лыжаў у школах таксама 
катастрафічна не хапае. А ўжо пра лыжы 
з лыжнымі чаравікамі і ўспамінаць не 

варта. І гэта ў той Беларусі, якую 
ўсе так любяць, і плакаты пра 
тую безадказную любоў пры лю-
бой чарговай выбарчай кампаніі 
вісяць на кожным вуглу.

Дазвольце спытаць, 
шаноўныя, чым жа займаюцца 
раённыя аддзелы і пададдзелы 
па справах моладзі, спартовыя 
камітэты? Арганізацыяй адзінай 
лыжнай гонкі на першынство ра-
ёна, якая падаецца як велічайшае 
дасягненне ўсіх часоў і народаў? 
Можа не варта трымаць такія 
штаты камітэтчыкаў, а на аклады, 
што вызваляцца, купіць дзесятак 
пар канькоў ці лыжаў? Глядзіш, 
за нейкі год большасць школаў і 

забяспечым.  
P.S. Для даведкі. Самыя танныя лыжы 

з чаравікамі каштуюць 150 000 рублёў. 
На адзін аклад памерам у 1.5 млн вы-
йдзе якраз 10 пар. Просценькіх канькоў 
атрымаецца пар 15, бо яны каштуюць 
каля 100 000. Вось тады і пагуляем!                                                                                      

В.Канстанцінава.

АБ'ЯВА
Каб атрымліваць кожны 

нумар газеты “Крывінка” 
паведаміце рэдакцыі аб гэ-
тым – зрабіце бесплатную 
падпіску.

Рэдакцыя паведамляе, што  
конкурс чытачоў “І такое  бы-
вае!” працягваецца. Удзельнікаў 
конкурсу чакаюць прызы, а 
пераможцу –  сюрпрыз! Матэ-
рыялы дасылайце на адрас 
рэдакцыі. Матэрыялы маг-
чыма дасылаць да 1 сакавіка. 
Вынікі конкурсу будуць палд-
ведзены да 8 сакавіка.

Калі парушаны вашы правы 
спажыўца, працаўніка, то даем 
эфектыўныя парады па аба-
роне права і пошуку бясплат-
ных юрыстаў. Звяртайцеся на 
адрас газеты “Крывінка”.

Дзвіна ў Бешанковічах стала якраз 
на сьвята 7-га студзеня. Дні са два пе-
рад гэтым пераправіцца на другі бе-
раг на лодцы было вельмі рызыкоўна 
і амаль што немагчыма. Цяпер жа 
праз нейкія два-тры дні акрэпне лёд, 
натопчацца сцяжынка, і зноў, як усе 63 
пасляваенныя гады “дарога жыцця” будзе 
звязваць два берагі. 

Чамусці ўспомніўся тэлесюжэт з Германіі, 
дзе паміж дзвюма часткамі нейкага ма-
ленькага нямецкага гарадка, які ляжыць па 
два бакі глыбокай цясніны, працуе канат-
ная дарога. Такі маленькі вагончык, куды 
заходзіць дзесятак-другі людзей, паста-
янна курсіруе туды-сюды. Вось бы нам у 
Бешанковічах падобнае рашэнне прабле-
мы. Кошт такой падвясной дарогі будзе ў 
разы менш за кошт мосту і пасільны нават 
мясцоваму бюджэту. Застаецца толькі на-
быць нескладаную канструкцыю. Фінансы: 

можна выпусціць латарэю для жыхароў і 
правесці пару суботнікаў. Калі сабраных 
сродкаў не хопіць, можна дапамагчы і з 
бюджэту. Улада для народа павінна жыць 
клопатамі пра народ! 

P.S. Сябры падказалі мне яшчэ два шляхі 
вырашэння праблемы. Першы: чакаем, па-
куль праз 10-20 гадоў кітайцы пабудуюць 
ГЭС, а разам з ёй і мост. Другі: за паўгода 
будуем новы раскошны дом для старшыні 
райвыканкама на “стрэлцы”, адкуль ён 
мусіць штодня ездзіць на работу ў рай-
цэнтр.

Мікалай Васільеў.

Падвясная 
дарога праз 

Дзвіну. 
Чаму б і не?

Хочаце верце, 
хочаце не…

Там, дзе ад вуліцы з гучным назо-
вам Інтэрнацыянальная бярэ пачатак 
вуліца імя Валадарскага, на саменькім 
скрыжаванні, усе Каляды стаіць адкрыты 
люк. Як выявілася, адкрылі яго з некай 
нагоды сувязісты. Адкрылі і забыліся. 
І вось ужо два тыдні ён чакае сваёй ах-
вяры. І ёй можа стаць любы пешаход, 
калі дасць зевака, ці нават неабачлівы 
аўтамабіль. Мясцовыя жыхары той люк 
ведаюць і акуратна абыходзяць. Спада-
ры сувязісты зачыняць яго надта не спя-
шаюцца, хаця ад іх канторы сюды хадзь-
бы роўна тры хвіліны. Завея робіць сваё, 
і хутка той люк наогул не будзе бачны.

Я спрабаваў яго прыкрыць, але без 
лома зрабіць тое цяжкавата: люк пры-
мёрз да зямлі. Цікава ж наступнае: не 
толькі сувязістам, нікому з навакольных 
мужыкоў не прыйшло ў галаву паставіць 
люк на месца. А мо сапраўдныя мужыкі 
перавяліся? 

Г. Аляксандраў.

Паважаныя чытачы “Крывінкі”!
Віншую Вас са святам Божага Нарад-

жэння і Новым Годам!
Я вельмі рады, што “Крывінка” мае 

шэраг адданых чытачоў, якія пастаянна 
чакаюць чарговы нумар, тэлефануюць, 
пішуць, віншуюць. Нядаўна “Крывінка” 
атрымала ліст, дзе ананімныя чытачы 
просяць парады. На іх думку, кіраўнік 
Верхнекрывінскага сельскага савету не 
павінен займаць гэту пасаду. Раённае 
кіраўніцтва, нягледзячы на зварот да 
яго дэлегацыі дэпутатаў з гэтага сель-
скага савету, ніякіх мераў не прынімае, 
бо яго цалкам задавальняе існуючы стан 
справаў. Рэдакцыя “Зары” наогул друкуе 
толькі хвалебныя справаздачы з савету, 
хаця, па словах чытачоў, ніякай работы 
ў савеце не вядзецца. 

Паважаныя аўтары пісьма! Я цалкам 
згодзен з вамі, што мясцовая выканаўчая 
ўлада ў нашым раёне працуе вельмі дрэн-
на. “Крывінка” не раз публікавала арты-
кулы пра адносіны ўлады да мясцовых 
праблемаў у Верхнекрывінскім сельскім 
савеце, дзе я пражываю. Так, летась 
пашу для кароваў маіх аднавяскоўцаў тут 
падкасілі толькі ў жніўні, калі той падкос 
быў амаль непатрэбны. Сметнікі на пашы 

так і засталіся. На пісьмовы  запыт (гады 
два таму) “Крывінкі” аб магчымасці ра-
монту дарогі праз вёску Старыя Ранчы-
цы паследавала адпіска, што на тое па-
трэбны вялізныя сродкі(каля месячнага 
аклада старшыні сельсавету). 

Што нам рабіць у такой сітуацыі? 
“Крывінка” мае мала ўплыву ў раёне. Але 
калі чытачы будуць пісаць не ананімныя 
лісты, то мы зможам разам хутчэй зру-
шыць справу з мёртвай кропкі. Я згодзен 
з думкай, што ў асобным савеце вялікую 
ролю адыгрывае старшыня, і з яго за-
менай сітуацыя крыху зменіцца. Але я 
ўпэўнены, што пры існуючай сістэме 
ўлады саветы маюць мінімальныя рэсур-
сы, каб нейкі старшыня мог каардыналь-
на змяніць сітуацыю. Мяняць трэба ўсю 
ўладу — зверху да нізу. Дзеля гэтага трэ-
ба не баяцца: абмяркоўваць існуючыя 
праблемы, а не хавацца ў чатырох сце-
нах і пісаць ананімныя лісты, уступаць у 
грамадскія арганізацыі. Ніхто акром нас 
не зробіць наша жыццё лепшым. Тым, 
хто не абыякавы да праблемаў, якія 
накапіла Беларусь, трэба аб’ядноўвацца. 
Толькі тады мы маем шанец на лепшае 
жыццё.

З павагай, Г.Станкевіч.   



№1, СТУДЗЕНЬ 2008 ГоДА 2 СТАР.

Заснавальнік і рэдактар: 
Георгій Станкевіч

Адрас рэдакцыі: Бешанковіцкі раён, 
в. Старыя Ранчыцы, e-mail: stan62@tut.by.
Тэл. 37455, маб. +375292184739

Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

какой-то абсурд! То они все поваль-
но в хоккей играют и по прези-

дентскому свистку на лыжах 
кроссы шпарят, то в клиниках 

своих уместиться не могут... 
Или они прямо с кросса - к 

врачам бегут?! Так, госпо-
да, для государства эти 
ваши тараканьи бега 
слишком дорогим раз-
влечением оборачива-
ются. И налогоплатель-
щикам не нужны такие 
жертвы.

Как я понимаю: боль-
ные - лечитесь и не за-
нимайте высокооплачи-

ваемые места. И лучше 
лечитесь в обычных городских больни-
цах. Почему вообще армии чиновников 
требуются отдельные клиники? У них что, 
болезни не как у людей? Им что, клизму 
обязательно ставить в апартаментах, отде-
ланных карельской березой?..

Как-то я подъезжала на работу на такси. 
Грустный дядечка-водитель, печально по-
смотрев на «ВИП-больницу», вздохнул и 
произнес: «А я своего сына не смог сюда на 
лечение пристроить. Умер сын. В 26 лет. И у 
нас женой больше детей нет, он один у нас 
был, наша гордость, офицер».

И рассказал мне водитель грустную 
историю про то, как его сын-офицер под-
хватил на учениях в Доманово ангину, как 
лечили его врачи в полевой палатке, потом 
доставили в военный госпиталь, пока тяну-
ли с госпитализацией - ангина дала ослож-
нение на сердце, парень умер. И вот уже 
несколько лет мой случайный знакомый 
ходит по кабинетам и пытается добиться 
выплаты страховки за сына, поскольку все 
офицеры у нас, как известно, застрахованы, 
и в случае их смерти «при исполнении» го-
сударство, вроде бы, гарантирует немалые 
выплаты их семьям. Но не дают этих денег 

несчастным родителям. Говорят, что не свя-
зана ангина и осложнения от нее с испол-
нением офицером своих обязанностей. Ну, 
нет ангины в списке «профессиональных 
офицерских заболеваний». (А какие, инте-
ресно, есть?) И куда только этот человек ни 
писал, к кому ни обращался - бесполезно. 
Хотя любому здравомыслящему челове-
ку понятно, что если офицер заболел на 
учениях, значит, получил заболевание при 
исполнении служебных обязанностей. То 
есть государство за его смерть должно вы-
платить то, что обязалось выплатить по за-
кону. Но другая логика у чиновников -- им 
просто жалко денег.

На выплате денег родителям, которые 
потеряли единственного сына, они эконо-
мят. Зато на обслуживание самих себя чи-
новникам не жалко ничего. Строится сразу 
несколько новых корпусов «лечкомиссии», 
депутаты «скромно» увеличили бюджет на 
собственное содержание, новоиспечен-
ный губернатор Александр Косинец не 
успел вступить в должность, а уже озабо-
тился квартирным вопросом и лично ездит 
контролировать строительство собствен-
ных апартаментов. И я никак не пойму: а 
где квартира Косинца, в которой он жил 
в том же Витебске до переезда в Минск? А 
где квартира бывшего губернатора Влади-
мира Андрейченко? В конце концов, зачем 
губернатору Косинцу квартира, если еще 
неизвестно, сколько он продержится на 
своем посту, тем более, что есть шикарная 
государственная дача?.. Кризис ведь! Еже-
дневно представители власти призывают 
людей затянуть пояса, экономить каждую 
копейку, но сами не затягивают, на себе не 
экономят, пируют во время чумы на люби-
тельских хоккейных турнирах.

Что ж им все мало? Что ж они у нас такие 
жадные? Что ж они, повылазив из дере-
вень, все нахвататься не могут? Это дей-
ствительно болезнь. Правда, даже в лечко-
миссии она не лечится.

Каждый день иду на работу мимо строя-
щегося нового корпуса лечкомиссии и ло-
маю голову: ну, что ж они у нас такие боль-
ные? 

Когда-то и ЦК, и Совмин, и всякие заслу-
женные деятели умещались на лечении 
в нескольких корпусах «лечкомисии», и 
при этом все считали, что страной правят 
немощные престарелые номенклатурщи-
ки. Лечкомисия была бельмом на глазу, 
материализованным воплощением при-
вилегий, которыми наделила себя тогдаш-
няя верхушка. Именно на волне борьбы с 
привилегиями пришла к валсти молодая 
команда, да вот странность - так расхво-
рались «молодые волки», что к уже имею-
щимся корпусам лечкомиссии им пона-
добилось и здание детской поликлиники, 
и помещения Института радиационной 
медицины. Теперь вот еще строят два 
огромных новых корпуса. Причем, строят 
на зиму глядя, в период острого финансо-
вого кризиса. Все социальные программы, 
с которыми можно повременить, урезаны, 
но ничто не помещало чиновникам затеять 
мегастроительство больницы для самих 
себя.

А ведь если подумать, то получается 

РАСІЯ ДЗЕЙНІЧАЕ 
ЦЫНІЧНА І 
жОРСТКА

Кіраўнік аналітычнага цэнтру Есо-
оМ Сяргей Мусіенка заклікае зрабіць 
сур’ёзныя высновы з газавага канфлікту 
Расіі і Ўкраіны. Ён вінаваціць урад у 
тарпедаванні праекту энергетычнага 
маста Ўкраіна  Беларусь  Літва.

Беларусь абавязана зрабіць сур’ёзныя 
высновы з газавага канфлікту Расіі і 
Ўкраіны, заявіў кіраўнік аналітычнага 
цэнтру ЕсооМ Сяргей Мусіенка. Ацэнкі 
Мусіенкі распаўсюдзіла лукашэнкаўскае 
агенцтва «Інтэрфакс Захад».

Галоўнай прычынай канфлікту ёсць 
імкненне Масквы пераканаць Захад у па-
трэбе пабудовы газаправоду «Nord Stream» 
і заадно вырашыць іншыя «тактычныя» 
пытанні, мяркуе ён.

На думку С.Мусіенкі, праблема выраша-
ецца Расіяй «з дапамогай сілавога ціску, 
цынічнага й жорсткага». Дзеянні расійскага 
боку скіраваны на тое, каб збунтаваць гра-
мадскую думку ў Еўропе, але Расія робіць 
сабе мядзведжую паслугу, бо ў Еўропе ба-
чаць круцяля.

Кіраўнік ЕсооМ назваў дзеянні «Газпро-
му» «спланаванай акцыяй па прымусе 
краінаў ЕС дазволіць пракладку трубы па 
дне Балтыйскага мора». Ён крытыкуе ідэю 
«Норд Стрыму». 

С.Мусіенка не выключае паўтору газа-
вага канфлікту, толькі ўжо з Беларуссю. 
«Мы сутыкнёмся з такім сама жорсткім 
прэсінгам», — прагназуе ён. «Узнікае 
толькі пытанне: ці будуць нас спрабаваць 
так бараніць у Еўропе, як Украіну?» – зада-
ецца пытаннем ён.

Мусіенка лічыць, што «Беларусі трэба 
рабіць сур’ёзныя высновы і дзейнічаць 
вельмі хутка; тыя, у каго складанасці з сум-
леннем, думаюць зусім іншымі катэгорыямі: 
рубільнік і вентыль».

Мусіенка лічыць патрэбным змяншэнне 
спажывання газу і «рэальныя праекты па 
альтэрнатыўнай энергетыцы, а не міфічныя 
энергазберагальныя тэхналогіі, якія толькі 
ствараюць карупцыйныя схемы».

Таксама Мусіенка ў жорсткіх выразах 
звяртае ўвагу на «сарваны ўрадам Беларусі 
праект па транзіце і куплі за беларускія 
рублі ўкраінскай электраэнергіі». 

Для таго, каб запусціць энергамост з 
Украінай, няма ніякіх тэхнічных перашкодаў, 
кажа ён і дадае: у дадзеным праекце вельмі 
зацікаўленая і Літва. З ягоных словаў, 
Украіна, маючы лішкі электраэнергіі, можа 
пастаўляць яе столькі, колькі трэба. 

«Вось дзе трэба знаходзіць інвестыцыі, 
а не ездзіць безвынікова ў Лондан 
(«Інтэрфакс» у дужках тлумачыць для не-
разумных — на інвестыцыйны форум) і 
плаціць за тое расейскай кансалтынгавай 
фірме», — недвухсэнсоўна кідае Мусіенка 
абвінавачванні на адрас Сідорскага. У 
лукашэнкаўскіх СМІ крытыка амаль ніколі 
не бывае выпадковай. 

Мусіенка працягвае: «Узнікае пытанне: 
чаму блакуюцца эканамічна выгадныя пра-
екты? 

Мова ідзе пра нейкая карупцыйныя схе-
мы, лабіраванне чыіхсьці інтарэсаў, але ж 
гэта не проста недальнабачнасць белару-
скага ўраду?», — рытарычна пытаецца ён. 

«Партнёры ў Еўрасаюзе пакуль бачаць, 
што беларусы не могуць вырашыць пы-
танне, якое нічога для нас не каштуе, а 
пранесла б істотны даход», — падсумоўвае 
С.Мусіенка і ствараецца ўражанне, што 
ягоным голасам гаворыць сп. Макей.

Сяргей Мусіенка – аналітык, блізкі 
да Адміністрацыі прэзідэнта. Ён стаў 
вядомы сваімі «экзіт поламі», якія да-
кладна прагназавалі вынік, што пазней 
абвяшчаўся Лідзіяй Ярмошынай. Прычым 
лічбы абвяшчаліся самым ранкам у дзень 
галасавання.

Крытыка Мусіенкам ураду можа азна-
чаць жаданне групы Віктара Лукашэнкі 
ўвесці чыноўнікаў малодшага пакалення 
таксама на шэраг пасадаў у Саўміне.

А заадно спісаць на Сідорскага віну за 
эканамічны крызіс.

Александр Класковский
Короче, несите ваши денежки (так и слы-

шится хриплый голос кота Базилио:) на ру-
блевые депозиты. А потом — подарок под 
елочку в виде 20-процентной с хвостиком 
девальвации.

Многие сразу протрезвели и, забыв про 
недоеденный (-ое?) оливье, ломанулись 
скупать плазменные телевизоры, стираль-
ные машины и прочий, говоря чиновни-
чьим новоязом, сложнобытовой товар. Но 
ведь не наелся — не налижешься.

Рептильные госСМИ в первые дни во-
обще тупо молчали (есть такая сочная 
белорусская присказка: «мову адняло»). 
Точнее, сделали топ-новостью ледовую за-
баву с участием сами-знаете-кого. Ударим 
турниром по финансово-экономическому 
бездорожью!

Кто-то чешет репу, словно вчера родил-
ся. А ведь если разобраться, эта власть по 
жизни занималась «кидаловом».

Типичным кидаловом оказался проект 
союзного государства. Слава богу, конеч-
но, что независимость чудом уцелела. Но, 
согласитесь, с точки зрения прозревшего 
наконец российского политического бо-
монда это была банальная «разводка на 
бабки». По типу: вот завтра сольемся в экс-
тазе, так не будьте жлобами, дайте газу по-
дешевле!

Однако независимость шаткая. Беларусь 
сильно увязла. Экономист Леонид Заико 
пророчит после девальвации полную ка-
питуляцию: только и останется, мол, поло-
жить финансовую систему под российский 
рубль.

Посмотрим теперь на внутренние по-
литические дела. По данным социологов 
НИСЭПИ, в сентябре 2007 года, перед 
парламентскими выборами, 41,8% наших 
граждан (я бы набросил еще процентов 12-
15 на коэффициент страха) высказали мне-
ние, что «будет лишь имитация борьбы, а 
распределение мест заранее определено 
властями».

КРЕКС-пЕКС-фЕКС! 
Но при этом многие традиционно смо-

трят на электоральные фокусы сквозь 
пальцы: чарку и шкварку ведь власть худо-
бедно обеспечивает.

Теперь вот и «худо», и «бедно», похоже, 
обретают прямой смысл. Ресурс истощил-
ся, и «кидалово» закономерно перешло 
в социально-экономическую сферу. Едва 
проглотили пилюлю отмены льгот, как — 
оба-на! — девальвация под новогодние 
петарды. У людей элегантно вынули из ко-
шельков по 20%.

Белорусские начальники, как всегда, 
нашли соринку в чужом глазу. Мол, наша 
модель офигенно классная, но вот миро-
вой кризис всю малину испортил. А при-
чина кризиса — коррупция на гнилом За-
паде.

Позвольте наивный такой вопрос: а в 
чем, собственно, достоинство «белорус-
ской модели»? Не дали разворовать роди-
ну? Не надо ля-ля!

Все эти годы экономика была банально 
придавлена начальственной задницей — 
вот вам и вся модель. «Еще раз предупре-
ждаю: оставьте руководителей предпри-
ятий в покое!» — вбивает ныне главный 
начальник в головы обученной как раз 
наоборот вертикали. Насаждение хозяй-
ственной парадигмы á la kolkhoze сопро-
вождалось деспотичным зажимом граж-
данских свобод. Пока Россия была щедрой 
душой, эта убогая модель еще работала. 
Когда идет халява, большого ума не надо.

Помните трели про «европейского ти-
гра»? Сегодня оказалось, что страна эле-
ментарно жила не по средствам. И зако-
номерно оказалась у разбитого корыта. В 
корыте: дикий минус внешней торговли, 
нарастающий дефицит счета текущих опе-
раций платежного баланса, под 15 милли-
ардов внешнего долга (не знали? так вот 
знайте!), практически не тронутая рефор-
мами, по сути, нерыночная экономика. 

Деятели, которые еще недавно клялись, 
что никакого обвала не будет, 1 января об-

Х Р О Н ИЧ Е С К И Б ОЛ Ь Н Ы Е 
П АТОЛ О Г ИЧ Е С КО Й 
ж А Д Н О С Т Ь Ю

Светлана 
Калинкина

валили рубль так, что выпал в осадок даже 
видавший виды профессор Богданкевич: 
«…Я не ожидал, что наши власти будут так 
обманывать свой народ».

И это, кажется, лишь цветочки. Эконо-
мисты прогнозируют скачок инфляции 
— возможно, на 15-20% только за первый 
квартал. Уже на 15% выросла коммуналка. 
А ведь обещали не более чем на пять дол-
ларов в год!

Власть уже не в силах выполнять соци-
альный контракт. Тот самый, в обмен на 
который обыватель без особых колебаний 
принял систему политического кидалова. 
Простой человек прагматично решил: в 
политике пусть дурят, черт с ними, демо-
кратию на хлеб не намажешь. Главное, что-
бы пайку без обмана давали.

Но так не бывает.
До поры до времени простая публика 

блаженствовала. «Мы ленивы и нелюбо-
пытны», как говаривал классик. Зачем 
напрягаться, упираться рогом, пытаться 
глянуть дальше своего носа, если и так — 
сыт, пьян, и этот самый нос в табаке. Более 
продвинутую часть социума власть и «лих-
торат», по сути, взяли в заложники.

Давно ли задорно лаяли на Запад, и осо-
бенно на Америку? Выгоняли послов и 
все такое. Мы, мол, маленькая, но гордая 
республика, и неча нам тут указывать! Гоу 
хоум к чертовой бабушке!.. И куда девалась 
гордость, когда бухнулись в ножки дяде 
Сэму, выпрашивая кредит в пять миллиар-
дов вражьих баксов?

Временный триумф отстоя, серости и 
мракобесия, лузерская надежда на ремейк 
совка — сейчас вылезают боком.

Еще аукнется многое. Например, дре-
мучая антиреформа образования, ориен-
тированная на массовый выпуск фабзай-
цев в эпоху информационного общества. 
Вместо того чтобы оттачивать интеллект 
нации, сверхзадачей определили умение 
точить гайки. Спору нет, и это надо, но где 
элементарное чувство времени?

И вот пробил час, когда надо расплачи-
ваться за Эпоху рептильного мозга.

Поле чудес становится все более похо-
жим на помойку.


